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Από το υπ’ αριθ. 30/99 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 595/99 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Προτάσεις του Δ.Σ. για τα έργα 
Νομαρχιακού –Περιφερειακού – Εθνικού 
προγράμματος (Ατζέντα 2000 – 2006). 

 
       Σήμερα 6 Δεκεμβρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 2-12-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108, 119  του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  23 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης K. Aσλάνογλου Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ. Κόλβατζης  
3. Δ. Ταχματζίδης Ν. Χαμαλής  
4. Μ. Γαβρίδης Π. Πιτούλιας  
5. Κ. Πουλασουχίδης Α. Κεσίδης  
6. Α. Δελαβερίδης Λ. Τσαβδαρίδης  
7. Δ.  Πέτκος Θ.  Σιδηρόπουλος Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε.  Λελεκάκης Ε. Σοφιανίδης Πάρεδροι 
9. Κ. Γκαβαϊσές Ε. Λευκοπούλου -------- 

10. Κ.  Βαφείδης Γ. Μανακούλης  
11. Γ. Ουρσουζίδης    
12. Σ. Γεωργιάδης    
13. Ι.  Τριανταφυλλίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:   1)       Κατά   τη  συζήτηση   του  πρακτικού  
14. M. Σουμελίδης συζήτησης  επί   του 2ου θέματος  προσήλθαν   οι   κ.κ.    Σ. 
15. Α. Ταραλάς Παναγιωτίδης, Μ. Τσαμήτρου, Π. Αγαθαγγελίδης. 
16. Χ.  Σκουμπόπουλος 2) Κατά    τη  συζήτηση της  υπ’  αριθ. 594/99     απόφασης 
17. Χ. Γεωργιάδης προσήλθαν οι κ.κ. Κ. Πουλασουχίδης, Ε. Κουκουρδής. 
18. Β. Γιαννουλάκης 3) Κατά   τη   συζήτηση   της  υπ’  αριθ.  595/99   απόφασης 
19. Σ.  Παναγιωτίδης προσήλθε ο κ. Δ. Ταχματζίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. 
20. Ι. Ακριβόπουλος Παναγιωτίδης, Ι. Ακριβόπουλος. 
21. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή 4) Κατά   τη  συζήτηση   της  υπ’   αριθ. 596/99   απόφασης 
22. Ε. Κουκουρδής αποχώρησαν οι κ.κ. Γ. Ουρσουζίδης, Π. Αγαθαγγελίδης. 
23. Π. Αγαθαγγελίδης 5) Κατά  τη  συζήτηση    της   υπ’  αριθ.  597/99  απόφασης  

   αποχώρησε ο κ. Χ. Μουτσιόπουλος. 
   6) Κατά    τη      συζήτηση  της  υπ' αριθ. 598/99  απόφασης  
   αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης. 

 
 
 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 3-12-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου 
που έχει ως εξής: 
 Με έγγραφο της η Ν.Α. Ημαθίας ζητά από το Δ.Σ. να διαμορφώσει τις 
προτάσεις του για το σχέδιο Περιφερειακής Ανάπτυξης 2000-2006. 
 Υπενθυμίζεται ότι σε αντίστοιχη προηγούμενη πρόσκληση της Ν.Α. το Δ.Σ. 
έλαβε τις υπ. αριθ. 110/1999 και 153/1999 αποφάσεις με τις οποίες προτείνει τόσο 
τους στόχους όσο και μια σειρά επιμέρους δράσεων και έργων για το παραπάνω 
σχέδιο. 
 Σε συνάντηση που είχαμε με τον κ. Νομάρχη μας ενημέρωσε ότι οι πιστώσεις 
για έργα που μπορεί να προγραμματίσει η Ν.Α. Ημαθίας για την περίοδο 2000-2006 
είναι ανά τομέα είναι οι εξής: 
 Α) Για την οδοποιία                           5 δις 
 Β) Για σχολικά κτίρια                        2 δις 
 Γ) Για υδρεύσεις αποχετεύσεις         10 δις 
 Δ) Για ΧΥΤΑ                                     3 δις 
 Ε) Για αντιπλημμυρική προστασία - έργα  αναπλάσεως κλπ. 5 δις 
 Στις υπόλοιπες δράσεις όπως γεωργία, γεωργική ανάπτυξη, κτηνοτροφία, 
τουρισμό, πολιτισμό κλπ. δεν υπάρχει ανώτατο όριο στο νομό μας. Το πρόγραμμα 
είναι απολύτως ανταγωνιστικό. 
 Με τα δεδομένα αυτά παρακαλείται το Δ.Σ. όπως επικυρώσει, συμπληρώσει ή 
τροποποιήσει τις προτεινόμενες με τις υπ' αρ. 110/1999 και 153/1999 αποφάσεις για 
δράσεις και ενέργειες, λαμβάνοντας υπόψη το Περιφερειακό Επιχειρηματικό 
Πρόγραμμα Κεντρικής Μακεδονίας 2000-2006, όπως εγκρίθηκε από το 
Περιφερειακό Συμβούλιο.         
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Σκουμπόπουλος: Η Νομ/κη Αυτ/ση έστειλε ένα έγγραφο. Σύμφωνα με το 
έγγραφο, εμείς πρέπει να ιεραρχήσουμε τα έργα. Διαβλέπω ότι πέρα από μια 
συνοπτική εισήγηση του Δημάρχου δεν υπάρχει τίποτα άλλο. 
 Τον Φεβρουάριο καθορίσαμε τους τομείς και τις δράσεις που θα κινηθούν οι 
προτάσεις στο 3ο ΚΠΣ. Έπρεπε μαζί με την εισήγηση να υπάρχουν οι προηγούμενες 
αποφάσεις του Δ.Σ. καθώς και ο πίνακας. 
 Δήμαρχος: Στο εισηγητικό σημείωμα εγώ παρείχα όλα τα στοιχεία. 

1) Εκανα αναφορά στις αποφάσεις και αντίγραφα συνόδευαν το εισηγητικό. 
2) Μέσα στο εισηγητικό περιλάμβανα το κείμενο με τον προγραμματισμό, τα 

μέτρα και τα κριτήρια επιλεξιμότητας. 
3) Τη δυνατότητα χρηματοδότησης της Νομ/κης Αυτ/σης Ν. Ημαθίας στα 

μέτρα που μνημονεύω μέσα στο υπηρεσιακό σημείωμα. 
Την προτεραιότητα την είχαμε καθορίσει σε προηγούμενη απόφαση μας. 

Λυπάμαι αλλά αυτό το έγγραφο της Νομ/κης Αυτ/σης εδόθη την Παρασκευή το πρωί, 
εσπευσμένα και ύστερα από δικό μου τηλέφωνο στον Προγραμματισμό της 
Νομαρχίας, όπου έβαλα το θέμα. Τους είπα ότι: Εμείς συντάξαμε τεχνικά δελτία για 
μια σειρά από έργα, τα οποία στείλαμε είτε στο Υπ. Πολιτισμού, είτε στην 
Περιφέρεια. Τους ζήτησα αν έχουν σχέδιο να μας δώσουν και ο κ. Παπαδόπουλος 
είπε ότι τώρα ετοιμάζουν ένα ενημερωτικό για να μας διευκολύνουν. Μου έστειλε 
αυτό το σχέδιο το οποίο έχετε. Αυτό όμως δεν υπήρχε την Τετάρτη που υπέγραψα το 
ενημερωτικό σημείωμα. Αυτό το δελτίο θα συμπληρωθεί από την Τεχνική Υπηρεσία 
όταν εγκριθούν κάποια πράγματα από το Δ.Σ. και μετά θα το στείλει. 

Ας πούνε οι παρατάξεις αν υπάρχει διαφωνία στην πρόταση, αν υπάρχουν 
συμπληρώσεις, για να ολοκληρώσουμε αν είναι δυνατόν με ομόφωνη απόφαση. 



Ποτουρίδης Προεδρεύων πλειοψηφών σύμβουλος: Γίνεται δεκτή η 
διαδικαστική πρόταση του Δημάρχου, Να γίνει τοποθέτηση κατά παράταξη κάνοντας 
χρήση του δεκαλέπτου; 

Σύμβουλοι: Συμφωνούμε. 
Σκουμπόπουλος:  Στις 8-2-1999 στη συνεδρίαση του Δ.Σ., εισήχθη θέμα 

εκτάκτως στο Δ.Σ. για να καθορίσουμε τις δράσεις και τους στόχους του 3ου ΚΠΣ. 
Παρ' όλες τις διαφωνίες μας, ότι το θέμα εισάγεται βιαστικά, έγινε η εισήγηση που 
έγινε. Κάναμε κάποιες προτάσεις και δεν πέρασαν σ' εκείνη την απόφαση. Θα τις 
επαναφέρουμε σήμερα. 

Σε 2η συνεδρίαση, για το ίδιο θέμα, είχαμε κι εκεί τις διαφωνίες μας , γιατί 
πάλι ήρθε εσπευσμένα. Εγκρίθηκε κατά πλειοψηφία. Καλό είναι να γίνεται έλεγχος σ' 
αυτά που γράφονται γιατί ενώ υπήρχαν 2 προτάσεις, της εισήγησης και η δική μου, 
δεν αναφέρεται τίποτα. 

Ο πίνακας που μας έδωσε τώρα ο κ. Δήμαρχος, είναι προσαρμοσμένος σ' 
εκείνους τους στόχους και τις δράσεις που βάλαμε στην προηγούμενη απόφασή μας. 
Βλέπω ότι προβλέπονται 25 δις για τον νομό από το Περιφερειακό Πρόγραμμα, ενώ 
σ' όλες τις άλλες δράσεις δεν προσδιορίζεται ποσό. 

Θέλω να επαναφέρω τις προτάσεις που κάναμε τότε και να συμπεριληφθούν 
σ' αυτόν τον πίνακα: 

1) Η αξιοποίηση του Αλιάκμονα. 
2) Η αξιοποίηση του δημοτικού δάσους της Χαράδρας. Έστω κι αν βρίσκεται 

έξω από τα διοικητικά όρια του Δήμου οφείλουμε να το προστατεύσουμε. 
3) Τ' αρδευτικά έργα υπό πίεση. 
4) Το ΕΑΚ Μακροχωρίου. Τι γίνεται; 
5) Το λαογραφικό μουσείο. Δεν ξέρω σε ποιο στάδιο βρίσκεται και δεν 

βλέπω καμία πρόταση. Πόσα χρήματα χρειάζεται για να τελειώσει; 
6) Για ΧΥΤΑ. Δεν είδα τίποτα. 
7) Για χώρους στάθμευσης, δεν υπάρχει τίποτα. 
8) Δεν βλέπω για αξιοποίηση του χώρου κάτω από την Εληά, για 

κολυμβητήριο. 
Συμφωνούμε με τις προτάσεις όπως είναι εδώ αλλά συμπληρώνουμε και τις 

δικές μας. Αν δέχεστε να μπουν. 
Αυτά που μας είπε ο κ. Δήμαρχος για τα δελτία και τώρα έπρεπε να γίνουν και 

στην τελική. Σε ποιο βαθμό προτεραιότητας βρίσκονται αυτά τα έργα; Απ' όλους τους 
Δήμους θα πάνε οι προτάσεις, θα γίνει αξιολόγηση και θα ξανάρθει το θέμα στο Δ.Σ. 

Αγαθαγγελίδης:  Είναι θετικό ότι πρέπει να γίνονται έργα και ότι πολλά απ' 
αυτά τα έργα να είναι μέσα στις επιλογές του Δήμου και της Νομ/κης Αυτ/σης. 

Τα έργα αυτά είναι επιλογές δικές σας. Σαφώς μπαίνει ένα θέμα ιεράρχησης. 
Ποιος έκανε την ιεράρχηση; Αυτό μόνο μπορούμε να κρίνουμε απ' την πλευρά μας 
σήμερα. Τα έργα αυτά πρέπει να γίνουν, έστω κι αν διαφωνούμε σ' επιμέρους σημεία. 

Απ' την πλευρά μας θα ήταν διαφορετικά τα κριτήρια επιλογής, για τα 
προτεινόμενα έργα. Η επιλογή δεν χαρακτηρίζεται από ορισμένους άξονες στους 
οποίους πρέπει να κινηθεί η ανάπτυξη της πόλης. 

Δεν αντιμετωπίζονται τα πιο σοβαρά προβλήματα, αυτά που βλέπουν στο 
μέλλον. Έχουμε ακόμα και αντιφατικές κατευθύνσεις στις προτάσεις μας. 
- Διαχείριση φυσικού κι ανθρωπογενούς περιβάλλοντος. Με ποιο κριτήριο 
επιλέχθηκαν αυτά κι όχι άλλα; Τι γίνεται με τη ρύπανση από τα φυτοφάρμακα; 
Αξιολογήθηκαν όλα τα προβλήματα για να προταθούν; Πως μπορείς να επιλέγεις 
όταν τα ποσά είναι συγκεκριμένα; 



- Παιδικοί σταθμοί. Είναι διαφορετική η αξιολόγηση στο έλλειμμα που υπάρχει σ' 
αυτή την πόλη, από παιδικούς σταθμούς. Είναι πολύ μεγάλες οι ανάγκες. 
- Αγροτική  ανάπτυξη. Είναι μόνον αυτά; Τι σκεφτόμαστε για τον Δήμο μας και την 
περιοχή μας; Σκεφτόμαστε πράγματι να βοηθήσουμε τη γεωργία και την 
κτηνοτροφία; 
 Από τι υποφέρουμε πέρα από το αρδευτικό; Δεν έχουμε ανάγκη 
αντιχαλαζικής προστασίας; Κάναμε ποτέ συζήτηση για αυτό το θέμα; 
-Υποψιαζόμαστε ότι στις προθέσεις της Διοίκησης του Δήμου, είναι να δώσει 
ιδιαίτερη βαρύτητα στην τουριστική ανάπτυξη κι αυτό θα το έχετε διακρίνει. Δεν 
είναι ενταγμένα αυτά τα έργα σε ένα συνολικό πρόγραμμα ανάπτυξης. 
- Το Δημοτικό ξενοδοχείο στο Σέλι έχει ανάγκη ανακαίνισης. Δεν είστε αντιφατικοί, 
κύριοι της πλειοψηφίας, όταν πριν λίγο καιρό αποφασίζατε τη διάλυση της δημοτικής 
επιχείρησης μαρμάρων και τώρα έρχεστε να στηρίξετε μια άλλη επιχείρηση; 
Αποφασίστε επιτέλους.  
 Θέλετε ν' αναπτύξετε επιχειρηματικές δραστηριότητες για τον Δήμο; Τι θα 
γίνει με την Εληά; Αντιφάσεις διακρίνω και σ' αυτό το σημείο. Κάποτε πρέπει να 
συζητήσουμε για το μέλλον του Δήμου. 
- Μείωση ανεργίας και παροχή ίσων ευκαιριών. Ειδικά το 2ο σκέλος έχει μηδενισθεί. 
Την Παρασκευή είχαμε την ημέρα ατόμων με ειδικές ανάγκες. Ο Δήμος μας πράγματι 
νοιώθει αυτά που δηλώνει ο κ. Δήμαρχος ή άλλοι υπεύθυνοι που εκφράζανε τη 
συμπαράσταση στις οικογένειες, ότι συμπάσχουμε κλπ.; 
 Το πρόγραμμα στη γενική του φιλοσοφία μου 'δωσε την εικόνα ότι είναι 
πράγματι έργα που πρέπει να γίνουν, αλλά δεν είναι βέβαιο ότι μέσα στα 
συγκεκριμένα πλαίσια υπήρξε διαδικασία αξιολόγησης και ιεράρχησης της επιλογής, 
που να εξυπηρετεί μόνο ένα στόχο: την ανάπτυξη της περιοχής έτσι όπως την 
φανταζόμαστε. Δεν υπάρχει ένα πολιτικό πλαίσιο σαφές, ωριμασμένο, δουλεμένο και 
θα βλέπει στο μέλλον. 
 Χωρίς να εκφράζει αντίθεση, θα δώσω λευκή ψήφο στο πρόγραμμα. Είναι 
έργα που πρέπει να γίνουν, δεν υπάρχει όμως ο συνδετικός ιστός που να τα δένει όλα 
μαζί και να δίνει την αίσθηση ότι είναι συγκροτημένα με μελέτη και με ωριμότητα 
για το μέλλον. 
 Δήμαρχος: Το επιχειρησιακό έργο συμπληρώνεται με τα έργα που θα δούμε 
στον προϋπ/σμό και περιλαμβάνονται στο ΕΠΤΑ. Τα κριτήρια καθορίζονται από το 
Περιφερειακό Πρόγραμμα. 
 Πρώτη προτεραιότητα είναι το περιβάλλον. Σ' ένα πρόγραμμα 12 δις εμείς 
προτείναμε έργα που αφορούν βασικές επιλογές σε ότι αφορά το περιβάλλον. 
 Όταν το Νομ/κο Πρόγραμμα στον αντίστοιχο τομέα είναι 10 δις, τα 12 δις μας 
φαίνονται παράταιρα. Δεν είναι όμως έτσι. 
 Τα 6,5 δις που αφορούν την ύδρευση αποχέτευση θα προσπαθήσουμε να τα 
εντάξουμε στο 2ο Ταμείο Συνοχής και να μην χρεωθούν στο πλαφόν του νομού. 
Δίνουμε έτσι τη δυνατότητα σε άλλους Δήμους να ενταχθούν στο Νομ/κο πλαίσιο κι 
αυτό πρέπει να είναι προς τιμήν του Δήμου Βέροιας. 
 Το έργο της ολοκληρωμένης αντιθορυβικής προστασίας, εμείς θα κάνουμε 
προσπάθεια να το εντάξουμε κι  αυτό στο Εθνικό σκέλος, γι αυτό το βάζουμε στο 
ΕΠΤΑ. 
 Γιατί μ' αυτή την ιεράρχηση; Αυτά είναι τα ζητήματα που εντοπίσθηκαν από 
τους φορείς. 
 Εγώ μπορώ να καταλάβω αυτό που είπατε για την απορρύπανση ή την 
ρύπανση που γίνεται από τα γεωργικά φάρμακα. Αλλά αυτό δεν είναι αντικείμενο του 
Δήμου Βέροιας. 



 Μέσα στο περιβάλλον μπήκαν αυτά τα πράγματα που αφορούν την 
αντιπλημμυρική και αντισεισμική προστασία, γιαυτό υπήρξε ιδιαίτερης έμφαση από 
τον κ. Νομάρχη. Μέσα στο μέτρο 2-2 θα δοθούν προτεραιότητα σε έργα 
αντιπλημμυρικής ή αντισεισμικής προστασίας. Έτσι λοιπόν και με δεδομένο ότι σε 
κάποια πράγματα έχουμε έτοιμες μελέτες, μπορούμε να μπούμε. 

1) Κε Σκουμπόπουλε, εγώ δεν θα 'χω αντίρρηση να μπει η αξιοποίηση του 
Αλιάκμονα, αλλά αυτή η πρόταση υποβάλλεται από 6 άλλους Δήμους. Απ' 
τη στιγμή που είναι 12 δις για το περιβάλλον, το υπόλοιπο 1 δις να το 
εντάξουμε για έργα που θα προτείνει ο Δήμος Βέροιας. Αν στηρίξουμε και 
την κοίτη του Αλιάκμονα ενδεχόμενα να το χρεώσουν στο πλαφόν του 
Δήμου. Αν νομίζετε ότι για λόγους τακτικής πρέπει να το βάλουμε, εγώ 
δεν έχω αντίρρηση. Με την προϋπόθεση ότι δεν θα κόψουν κάποιο απ' τα 
προτεινόμενα έργα. 

2) Σ' ότι αφορά την αξιοποίηση του δάσους της Χαράδρας. Δεν θα υπήρξε 
από πλευράς μου καμία αντίρρηση στο μέτρο 4.4-2. Σ' ότι αφορά την 
εκτέλεση έργων δασοπροστασίας στον ορεινό όγκο Βερμίου να 
συμπληρώσω και το δάσος Χαράδρας. Αν θέλετε ν' αυξήσουμε τον 
προϋπ/σμο από 400 σε 500 εκ. Συμφωνώ από τώρα να ενσωματωθεί. 

3) Για το ΕΑΚ δεν υπάρχει πρόταση, γιατί το ΕΑΚ ανήκει στα διοικητικά 
όρια του Μακροχωρίου. 

4) Το κολυμβητήριο. Θα ήταν μία επιλογή που θα την θέλαμε όλοι στην 
πόλη. Προσωπικά θα έλεγα ότι πρέπει να ενταχθεί στον χώρο του ΕΑΚ. α) 
Γιατί υπάρχει η απαραίτητη έκταση. β) Είναι μια δαπάνη κατασκευής  2 
δις. Αθλητικά έργα δεν είναι επιλέξιμα. Αυτό που είναι πολύ σημαντικό  
είναι τα έξοδα λειτουργίας ενός τέτοιου χώρου. Με τα σημερινά δεδομένα 
ξεπερνάει τα 150 εκ. ετησίως. Αν ενταχθεί στο ΕΑΚ το κόστος 
λειτουργίας θα βαρύνει τη Γ.Γ. Αθλητισμού. Εμείς πιέζουμε τη Γ.Γ. να το 
κάνει. Γι αυτό κι επειδή δεν είναι επιλέξιμο με βάση το πρόγραμμα, δεν 
προτείνεται σ' αυτή τη φάση. 

5) Για τον ΧΥΤΑ. Έχουμε 3 δις σ' ένα επίπεδο νομού. Αυτή τη στιγμή δεν 
τολμάμε να κάνουμε μία πρόταση για ΧΥΤΑ. Άνοιξε καλόπιστα ένας 
διάλογος. Εκκρεμεί η επίσκεψη του Νομάρχη και των Δημάρχων στη 
Γάνδη κι από εκεί και πέρα θα αναπτύξουμε την πρότασή μας. 

6) Το λαογραφικό μουσείο έχει ενταχθεί στο ΕΠΤΑ γι αυτό δεν 
περιλαμβάνεται στη συγκεκριμένη πρόταση. Θα το δούμε στον προϋπ/σμό 
και στο τεχνικό πρόγραμμα την επόμενη Δευτέρα. 

7) Χώροι στάθμευσης. Είναι ένα ζητούμενο αν είναι επιλέξιμοι ή όχι. Όπου 
μία σειρά από επενδύσεις υποδομής θα μπορούν να γίνουν, με τη 
συμμετοχή του ιδιωτικού τομέα της Οικονομίας, τότε αυτές οι επενδύσεις 
να μην χρεωθούν 100% στο Δημόσιο και προπαντός να μην βαρύνουν το 
πλαφόν της χρηματοδότησης του Δήμου. 

            Εμείς ως Δημοτική αρχή, προβλέπουμε για την επόμενη τετραετία: 2 
μεγάλους χώρους στάθμευσης. Α) Ο ένας αφορά την πλατεία του Δημαρχείου. Β) Ο 
άλλος είναι το πάρκο υπογείως που βρίσκεται μεταξύ Αγ. Αναργύρων και Εληάς. 
Αυτοί οι 2 χώροι στάθμευσης δεν χρειάζονται ν' απορροφήσουν πόρους από το 
υπόλοιπο αναπτυξιακό πρόγραμμα του Δήμου. 
 Η Βέροια είναι ένα αστικό κέντρο και με μια προηγούμενη αστικοποίηση. 
Άρα  οι λειτουργίες της πόλης της Βέροιας θα πρέπει να προσανατολίζονται σ' αυτόν 
τον χαρακτήρα. Πέρα απ' αυτό υπάρχει ένας ολόκληρος υπόλοιπος Δήμος ο οποίος 
έχει άλλα ποιοτικά χαρακτηριστικά. 



 Ποιοι είναι οι άξονες ανάπτυξης; Τους προσδιορίζουμε μέσα από τις ίδιες τις 
προτάσεις μας. 
Α) Η Ραχιά πέρα από τη γεωργία που συνδέεται μα τα υπόλοιπα Δ.Δ. , έχει την 
ολοκλήρωση του αθλητικού της κέντρου.  
Β) Ο Τριπόταμος, οι Γεωργιανοί έχουν συγκεκριμένα χαρακτηριστικά. Έχουν την 
ορεινή γεωργία και την ορεινή κτηνοτροφία. Αυτά προβλέπονται. 
Γ) Το Σέλι έχει άλλα στοιχεία. Είναι παραθεριστικό κέντρο κι έχει σχέση με το 
χιονοδρομικό κέντρο. Αυτά τα στοιχεία φαίνονται μέσα στο πρόγραμμα.. 
 Έχουμε προγράμματα: α) Ορεινής κτηνοτροφίας β) Ορεινής γεωργίας γ) 
Βελτίωσης βοσκοτόπων δ) Αγροτικής οδοποιίας, κυρίως σ' αυτούς τους χώρους ε) 
Προστασίας δασικού πλούτου. 
 Αυτά είναι τα στοιχεία που θα δώσουν οικονομική δραστηριότητα. Αν 
κάποιοι έχουν να προσθέσουν και κάποια άλλη αντίληψη, εμείς είμαστε εδώ να την 
ακούσουμε. 
 Έχει λοιπόν περιβάλλον, έχει την ανάπτυξη του ορεινού όγκου και τη 
συγκράτηση των πληθυσμών, υπάρχει η παράμετρος της παιδείας, υπάρχει η 
παράμετρος των υπηρεσιών που αφορούν το αστικό κέντρο και είναι πράγματι ο 
τουρισμός. 

8) Σ' ότι αφορά τους παιδικούς σταθμούς. Τα στοιχεία που περιλαμβάνονται 
στο μέτρο 3-2 δεν είναι πολύ ενθαρρυντικά στο αν επιτρέπεται ή 
περιλαμβάνεται η κατασκευή παιδικών σταθμών. 

Όμως θα επιμείνουμε γιατί έχουμε πιεστικές ανάγκες. Επιμένουμε για τα 
Γιοτζαλίκια γιατί υπάρχει έτοιμο οικόπεδο για να μπορέσει να κτισθεί. 
9) Σ' ότι αφορά τα έργα άρδευσης. Είναι 100 εκ. σ' αυτό το σύστημα, με 

βάση τις προτάσεις που αναπτύχθηκαν από τα συγκεκριμένα Δ.Δ. α)  
Γεωργιανοί β) Ράχη γ) Τριπόταμος δ) Ασώματα. 
Αν πρέπει να είναι με πίεση, με μπεκ ή οτιδήποτε , εγώ θέλω να δω μία 

μελέτη. Αν η μελέτη αυτή έχει προϋπολογισμό μεγαλύτερο απ' τον 
προβλεπόμενο κι αν οι ειδικοί πουν ότι έτσι πρέπει να γίνει, θα   υπάρξουν οι 
προμελέτες και τα τελικά τεχνικά δελτία. 
10) Η αντιχαλαζική προστασία  δεν είναι θέμα που αφορά ειδικά τον Δήμο 

Βέροιας. Το Νομ/κο Συμβούλιο το πρώτο που πρέπει να κάνει σ' όλα αυτά 
τα μέτρα είναι να προβλέψει δράσεις γενικότερου ενδιαφέροντος που 
αφορούν όλο τον νομό. Αφού προβλέψει αυτές τις δράσεις, θα πάει σε μια 
εξειδίκευση των συγκεκριμένων δράσεων που προτείνει η Τοπική Αυτ/ση. 
Δεν πρέπει εμείς να προτείνουμε την αντιχαλαζική προστασία. 

11) Στο μέτρο 6-3 αποφεύγω να βάλω ποσά για τον εξής λόγο: Γιατί α) Το 
έργο το έχει εκφράσει σαν θέση και σαν άποψη  του ο κ. Νομάρχης, στο 
Δ.Σ. στο Σέλι και συνεπώς είναι ευρύτερου Νομαρχιακού χαρακτήρα. β) 
Το 2ο έργο το προτείναμε επικουρικά προς τον Δήμο Δοβρά, ο οποίος τα 
βάζει επιτακτικά στο πρόγραμμά του. Δεν αφορά τα δικά μας διοικητικά  
όρια. Θεωρούμε όμως ότι από τη στιγμή που το προτείνει κάποιος άλλος, 
το προτείνουμε κι εμείς, αλλά χωρίς πίστωση γιατί δεν πρέπει να χρεωθεί 
στον Δήμο μας. 

Αυτοί οι συγκεκριμένοι οδικοί άξονες μπαίνουν γιατί το Νομ/κο Πρόγραμμα 
θα χρηματοδοτήσει μόνο χαρακτηρισμένους νομαρχιακούς δρόμους. Σ' αυτό το 
σχέδιο δεν μπορούμε να βάλουμε άλλους δρόμους. Ο μόνος δρόμος που ενδεχόμενα 
θα μας πουν ότι δεν είναι νομαρχιακός είναι ο δρόμος Βέροιας-Ράχης, που 
προτείνουμε βελτίωση με 100 εκ. Όμως το κάνουμε ευσυνείδητα και θα επιμείνουμε 
σ' αυτή την πρόταση μας, γι αυτό όλο το πρόγραμμα της οδοποιίας είναι 5 δις. Η  



Βέροια έχει πάνω από το 25% των γεωγραφικών ορίων του νομού, είναι πρωτεύουσα 
νομού κι έχει αυξημένες κυκλοφοριακές απαιτήσεις κι ανάγκες. Εμείς περιορίσαμε 
ένα πρόγραμμα στο 1.110.000.000 δρχ. λιγότερο από τη γεωγραφική μας θέση αλλά 
σεβόμενοι τις ευρύτερες δυνατότητες που έχει το Νομ/κο Πρόγραμμα. 

Γι αυτό λέμε ότι είναι προτάσεις που οφείλουμε να τις διεκδικήσουμε και 
οφείλει το Ν.Σ. να μας τις αναγνωρίσει. 

Προεδρεύων πλειοψηφών σύμβουλος: Ορίστε δευτερολογίες. 
Σκουμπόπουλος:  Πειστική απάντηση από τον κ. Δήμαρχο πήρα μόνο για το 

λαογραφικό μουσείο. 
Η κοίτη του Αλιάκμονα θα μπορούσε να μπει κι αυτή χωρίς ποσό. Για το 

δάσος της Χαράδρας πείστηκε και χαίρομαι που θα μπει. Για την άρδευση να μπει και 
Βέροιας και Αγ. Βαρβάρας και όχι μόνο των 4 οικισμών. 

Επιμένω ότι πρέπει να μπει ως στόχος του Δήμου το κολυμβητήριο, έστω κι 
αν φοβάται ο κ. Δήμαρχος ότι το έργο αυτό δεν είναι επιλέξιμο. Αν δεν το βάλουμε 
σαν στόχο , θα μείνει η πόλη χωρίς κολυμβητήριο. Γιατί  το κόστος ανεβαίνει 
συνέχεια. Έχουμε ένα οικόπεδο 10 στρεμμάτων και παραμένει αναξιοποίητο. 

Είδαμε τη σκέψη του κ. Δημάρχου ότι για πάρκινγκ της πόλης θ' ανατεθούν 
σε ιδιώτες. Εγώ πιστεύω ότι κι αυτά πρέπει να ενταχθούν στο πρόγραμμα. 

Έτσι κι αλλιώς έργα θα προτείνουμε, όταν τα ξανασυζητήσουμε θα κάνουμε 
την τελική πρόταση. 

Νομίζω ότι πρέπει να μπουν όλα τα έργα που πρότεινα έστω κι αν κάποιο δεν 
είναι επιλέξιμο. Το κολυμβητήριο ας γίνει στο ΕΑΚ Μακροχωρίου. Εμείς πρέπει να 
το προτείνουμε για να έχουμε μια ολοκληρωμένη πρόταση ανάπτυξης.   

Για την αξιοποίηση του Αλιάκμονα ρώτησα τον κ. Δήμαρχο τον Φεβρουάριο 
αν οι άλλοι Δήμοι κάνουν πρόταση για αξιοποίηση και μου απάντησε ότι δεν ήξερε. 

Ο κ. Δήμαρχος είπε ότι ο 1ος στόχος μας είναι το περιβάλλον αλλά τίποτα για 
τον ΧΥΤΑ. Δεν έχει σχέση αν πάνε οι Δήμαρχοι με τον Νομάρχη στη Γάνδη. Εμείς 
θα πρέπει να καταγράψουμε την πολιτική μας θέση για δημιουργία ΧΥΤΑ. Αν μας 
φέρουν άλλη πρόταση και πεισθούν οι ειδικοί, το βγάζουμε. Αλλά η πρότασή μας 
πρέπει να προβλέπει και τη δημιουργία ΧΥΤΑ.  

Πως έχουμε πρώτο  στόχο το περιβάλλον όταν κάνουμε την ταφή των 
απορριμμάτων στον Αλιάκμονα; Και το χειρότερο είναι ότι εκεί μεταφέρουμε κάθε 
εβδομάδα τα υπολείμματα του βιολογικού καθαρισμού, μετά την επεξεργασία των 
λυμάτων. Ας το προσέξουμε κι αυτό το θέμα. 

Αγαθαγγελίδης:  Η αρχική μου τοποθέτηση δεν έμπαινε περιπτωσιολογικά και 
ειδικά στο κάθε έργο και στην αναγκαιότητά του. Για την αναγκαιότητα αυτών των 
έργων και τόσων άλλων, είμαστε όλοι πεισμένοι. Έχουμε όμως σαν Δήμος πλήρη και 
σαφή εικόνα για το τι συμβαίνει; ΄Εχουμε επεξεργαστεί πολιτικά; Έχουμε ξεκάθαρη 
εικόνα για το τι θέλουμε; 

Αυτό ήταν το πρόβλημα που έθεσα. Απάντηση δεν πήρα γιατί μάλλον δεν 
έχουμε. 

Ο κ. Δήμαρχος απάντησε σε πλευρές που εγώ τις χρησιμοποίησα σαν 
παραδείγματα. Η ουσία είναι ότι και σήμερα θα φύγω με την εντύπωση ότι ο κ. 
Δήμαρχος    και το επιτελείο του, δεν έχουν δει ποτέ τον Δήμο Βέροιας σε χάρτη, στο 
σύνολο του. Δεν έχουν αντιληφθεί ότι τα γεωγραφικά όρια είναι αυτά. Δεν έχουν δει 
ότι εκεί κοντά ζουν άνθρωποι, που έχουν ιδιαίτερες ανάγκες, απαιτήσεις και που θα 
ζήσουν στο μέλλον. Δεν έχουν αντιληφθεί την ανάγκη και την δυνατότητα που 
υπάρχει σήμερα , ν' αξιοποιηθεί η τεχνολογία. 



Κ.Δήμαρχε είστε καλός εκπρόσωπος μιας παλιάς αντίληψης διοίκησης. Δεν 
έχετε κινηθεί ούτε βήμα στην   κατεύθυνση που προτείναμε τον Φεβρουάριο. 
Αξιοποιήστε τις δυνατότητες της τεχνολογίας, μπορείτε. 

Ο Δήμαρχος και οι αντιδήμαρχοι δεν είναι για να επιλέγουν προτεραιότητες 
αλλά για να εκτιμούν αν οι προτεινόμενες προτεραιότητες είναι αυτές που θα 
προχωρήσουν ή όχι. 

Ποιος αξιολόγησε  ότι είναι ο καλύτερος  τρόπος αξιοποίησης αυτών  των  
χρημάτων, αυτή τη στιγμή για την πόλη; Ο κ. Δήμαρχος και οι Αντιδήμαρχοι με τις 
γνώσεις που διαθέτουν. Δεν διαθέτουν ειδικές γνώσεις. Δεν είναι κακό. Εκλεχθήκατε 
για να είστε επιτελείς  σε  πολιτικό επίπεδο και όχι να κάνετε δουλειά τεχνοκρατών. 

Οργανώστε την  εικόνα  σας για την πόλη. Αξιοποιήστε τα γεωγραφικά 
συστήματα πληροφοριών, ξεκινήστε να δουλεύετε πάνω σ' αυτό. 

Εμείς ήρθαμε και θα παρέλθουμε από το ΔΣ αλλά ν'αφήσουμε κάτι στην 
πόλη, είναι θεμική αυτή η φιλοδοξία. Δεν φθάνει ν'αφήσουμε ένα κτίριο, είναι πολύ 
σπουδαιότερο ν'αφήσουμε μία καινούργια αντίληψη για τον τρόπο  διοίκησης, που να 
στηρίζετε σ' επιστημονικά δεδομένα. Κάθε αξιολόγηση και κάθε πρόταση θα πατάει 
γερά στο έδαφος των πραγματικών αναγκών αλλά και της οργανωμένης δουλειάς για 
την ανάπτυξη του τόπου. 

Λείπει αυτή τη στιγμή η εικόνα για τι τι ακριβώς  συνέβη, λείπει το όραμα, 
δεν  στηρίζετε σε στοιχεία. Δεν ξέρετε τις ανάγκες κυκλοφορίας. Δεν ξέρετε που θα 
είναι το βιοτεχνικό πάρκο για να ετοιμάζετε την οδοποϊία του. Δεν ξέρετε πόσα είναι 
τα παιδιά στην πόλη που είναι εκτός παιδικών σταθμών. 

Δεν ξέρετε και προτείνετε. Καλώς  προτείνετε. Πρέπει να γίνουν όλα αυτά. 
Που πρέπει να γίνουν; Ποια πρώτα; Ποια δεύτερα; Αυτή είναι η έντασή μας, ότι δεν 
είστε έτοιμοι. 

Δήμαρχος :Ξέρουμε πάρα πολύ καλά ποιες είναι οι ανάγκες και ποιες είναι οι 
αναπτυξιακές δυνατότητες. Έχουμε μία γενικότερη αίσθηση, πως συνδέεται ο Δήμος 
με τους όμορους Δήμους, με το νομό και την περιφέρεια. 

Μπορεί να διαφωνούμε ή να έχετε άλλες προτεραιότητες. Όμως η δημοτική 
αρχή και η πλειοψηφία του ΔΣ έχει ξεκαθαρισμένη άποψη για το πώς θα κινηθεί ο 
Δήμος τα επόμενα 7-8 χρόνια. Μπορεί κάπου να κάνουμε λάθος,αλλά έχουμε άποψη. 
Η ευθύνη της πολιτικής εξουσίας αλλά και των πολιτικών προτάσεων που η κάθε 
παράταξη κατεβάζει, είναι να λεει ότι, μέσα σ' αυτές τις οικονομικές δυνατότητες, 
ιεραρχώ αυτά κι αφήνω έξω αυτά, γι αυτούς τους λόγους. 

Διαμόρφωσα κι αποδέχθηκα από τις προτάσεις, αυτά τα οποία  πρέπει να 
περιληφθούν σε μία ενιαία αναπτυξιακή πρόταση. Δεν αποδέχομαι π.χ. ότι από τη 
στιγμή που δεν είναι επιλέξιμο το κολυμβητήριο, να το βάλουμε. 

Δεν αποδέχομαι να μπει μέσα ο ΧΥΤΑ γιατί αφορά όλο το νομό. Αν 
φθάσουμε στο συμπέρασμα ότι δεν θα γίνει ένας ΧΥΤΑ,αλλά θα γίνουν επιμέρους  
τότε θα βρούμε ποιοι θα είναι οι εταίροι μας και θα διαμορφώσουμε συγκεκριμένη 
πρόταση. 

Στο αρδευτικό δίκτυο υπό πίεση ή όχι. Αποδέχθηκα αυτή την πρόταση, με τη 
μορφή ότι έχουμε μία πίστωση κι από κει και πέρα θα το δούμε. 

Θέλετε να μπεί  η αξιοποίηση της κοίτης του Αλιάκμονα χωρίς ποσό; Δεν έχω 
αντίρρηση όχι όμως να δεσμεύσει συγκεκριμένη πίστωση που θα ήταν να δοθεί στον 
Δήμο Βέροιας. 

Με αυτή την έννοια θα παρακαλούσα, σε ότι συμφωνούμε να είμαστε 
ομόφωνοι με την επιφύλαξη των 2 επιπλέον προτάσεων που έκανε ο κ. 
Σκουμπόπουλος, για τις οποίες δεν τις αποδέχομαι να είναι μέσα στην πρόταση. Το 



κολυμβητήριο θεωρώ ότι είναι μη επιλέξημο και ότι προτρέχουμε σε σχέση με τη 
διαδικασία του ΧΥΤΑ. 

Για τους χώρους στάθμευσης, εμείς προσανατολιζόμαστε με το συγκεκριμένο 
σύστημα. Να δεσμεύσουμε 2,5 δις από το υποπρόγραμμα 2, για χώρους στάθμευσης 
ενώ μπορούν να γίνουν με διαφορετικό τρόπο, θεωρώ ότι δεν πρέπει να γίνει. Πρέπει 
να δοθεί προτεραιότητα στην κοίτη του Τριποτάμου. 

Αυτοί θα μπορέσουν να χρηματοδοτηθούν μέσα από τον ιδιωτικό τομέα κι 
έτσι θα μας μείνουν πόροι για ν'αναπτύξουμε κάποια άλλα πράγματα που είναι 
δημόσιας δαπάνης. 

Προεδρεύων πλειοψηφών σύμβουλος :Κε Σκουμπόπουλε, εμμένετε στην 
πρότασή σας; 

Σκουμπόπουλος :Ναι. 
Αγαθαγγελίδης :Να επαναλάβω μία πρόταση που  έκανα 1) Για το ζήτημα των 

ίσων ευκαιριών, για τα άτομα με ειδικές ανάγκες. 
2)Θα πάνε οι Δήμαρχοι στη Γάνδη να δουν του ΧΥΤΑ παίρνουν  κάποιους 

ειδικούς μαζί τους; 
Δήμαρχος :Το υποπρόγραμμα 5 δεν αφορά καθόλου Δήμους, αφορά τα ΚΕΚ 

που υπάρχουν. Αυτή τη δράση την βάζω ακόμα εις αναζήτηση  ΚΕΚ και να έρθει να 
συμπληρώσει την δράση του αρχαιολογικού περίπατου που  περιλαμβάνεται στο 
μέτρο 3-4. Προβλέπει την αναστύλωση και τη συντήρηση ψηφιδωτών, εικόνων, 
αγιογραφιών.Ένα τέτοιο πρόγραμμα πρέπει να συνδιαστεί μ' ένα ΕΚΤ, που θα δώσει 
τη δυνατότητα σε  αποφοίτους ΤΕΙ αυτών  ειδικοτήτων να ειδικευτούν. Αλλά πρέπει 
να βρεθεί ΚΕΚ που να το υποστηρίξει. 

Αυτός είναι ο λόγος ότι στο πρόγραμμα 5 δεν μπορούν να κάνουν προτάσεις 
δημοτ. επιχειρήσεις, Δήμοι κι άλλοι φορείς πλην των πιστοποιημένων σε κάθε 
περιοχή ΚΕΚ.Το μεγάλο κομμάτι το έχει το ΚΕΚ της Νομαρχίας. 

Προεδρεύων πλειοψηφών σύμβουλος: Υπάρχουν 2 προτάσεις. 
 Επί της αντιπροτάσεως του κ. Σκουμπόπουλου ποιοι συμφωνούν; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, 
Ε. Κουκουρδής. 
 Προεδρεύων πλειοψηφών σύμβουλος: Επί της προτάσεως του Δημάρχου 
όπως αυτή συμπληρώθηκε, ποιοι συμφωνούν; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
  Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης,  Α.                 
Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης,           
Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς. 

Προεδρεύων πλειοψηφών σύμβουλος: Λευκά; 
Λευκή ψήφο έδωσε ο κ. Π. Αγαθαγγελίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 3-12-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Ότι με έγγραφό της η Ν. Α. Ημαθίας ζητά από το Δ.Σ. να διαμορφώσει τις 
προτάσεις του για το σχέδιο Περιφερειακής ανάπτυξης 2000 – 2006. 
3.-  Τις με αριθ. 110 και 153/99 αποφάσεις του με τις οποίες προτείνονται τόσο οι 
στόχοι όσο και μια σειρά επιμέρους δράσεων και έργων για το παραπάνω σχέδιο. 
4.- Το Περιφερειακό Επιχειρηματικό Πρόγραμμα Κεντρικής Mακεδονίας 2000 – 
2006 όπως αυτό εγκρίθηκε από το Περιφερειακό Συμβούλιο. 
5. Τις προτάσεις του Δημάρχου και του δημ. συμβούλου κ. Χ. Σκουμπόπουλου. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) . 



 
Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 

 
 Προτείνει το παρακάτω πρόγραμμα ανάπτυξης του Δήμου μας για τα έργα 
Νομαρχιακού – Περιφερειακού – Εθνικού προγράμματος (Ατζέντα 2000 – 2006), ως 
εξής: 
 

ΜΕΤΡ. Α/Α ΟΝΟΜΑΣΙΑ ΕΡΓΟΥ ΠΟΣΟ ΦΟΡΕΑΣ ΦΟΡΕΑΣ 
   ΕΠΕΝΔΥΣΗΣ ΧΡΗΜ/ΔΟΤΗΣΗΣ ΥΛΟΠΟΙΗΣΗΣ 

2  ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ ΚΑΙ ΑΝΑΔΕΙΞΗ 
ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ 

   

2.1  ΥΠΟΔΟΜΕΣ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΥΓΡΩΝ & ΣΤΕΡΕΩΝ ΑΠΟΒΛΗΤΩΝ    
 1. Διαχείριση στερεών αποβλήτων στις τουριστικές περιοχές Σελίου & 

Παναγίας Σουμελά 
100.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  

  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 2.1 100.000.000    
       

2.2  ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗ ΦΥΣΙΚΟΥ & ΑΝΘΡΩΠΟΓΕΝΟΥΣ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ     
 1. Ολοκληρωμένο δίκτυο ύδρευσης - αποχέτευσης στον ενιαίο Δήμο 6.400.000.000 2ο Ταμείο 

Συνοχής 
Δήμος Βέροιας  

 2. Ολοκληρωμένο επιχειρηματικό σχέδιο καταπολέμησης θορύβου 4.500.000.000 ΕΠΕΡ Δήμος Βέροιας  
 3. Προστασία από πλημμυρική διάβρωση των πρανών Τριποτάμου 120.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  
 4. Ανάπλαση - αντιπλημμυρική προστασία κοίτης Τριποτάμου 800.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  
 5. Ανάπλαση στην περιοχή Σαραντόβρυσες 80.000.000 Νομαρχιακό   
 6. Ανάπλαση στην περιοχή Λιανοβροχίου 80.000.000 Νομαρχιακό   
 7. Αντιπλημμυρική προστασία Γεωργιαννών, Ράχης, Ασωμάτων 60.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  
 8. Ανάπλαση περιοχής Αλιάκμωνα  Νομαρχιακό   
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 2.2 12.040.000.000    
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 2 12.140.000.000    
       

3  ΜΕΙΩΣΗ ΕΝΔΟΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΩΝ 
ΑΝΙΣΟΤΗΤΩΝ 

    

3.1  ΣΥΜΠΛΗΡΩΣΗ ΔΙΚΤΥΟΥ ΧΕΡΣΑΙΩΝ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ     
 1. Βελτίωση οδοποιίας στον οδικό άξονα Βέροιας-Καστανιάς-Παναγίας 

Σουμελά 
110.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  

 2. Βελτίωση οδοποιίας στον οδικό άξονα Βέροιας- Βεργίνας Φάση Ι 50.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  
 3. Βελτίωση οδοποιίας στον οδικό άξονα Βέροιας- Βεργίνας Φάση ΙΙ 150.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 4. Βελτίωση οδοποιίας στον οδικό άξονα Βέροιας - Ράχης 100.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 5. Βελτίωση οδοποιίας στην οδό Βεροίας - Σελίου 400.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 6. Σύνδεση Βέροιας με την Ε.Ο. Θεσ/νίκης - Κοζάνης 100.000.000 Νομαρχιακό   
 7. Βελτίωση οδών σύνδεσης Δήμου Βέροιας με όμορους Δήμους 200.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 3.1 1.110.000.000    
       

3.2  ΕΚΣΥΓΧΡΟΝΙΣΜΟΣ ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΥΓΕΙΑΣ - ΠΡΟΝΟΙΑΣ     
 1. Κατασκευή ενός παιδικού σταθμού στα Γιοτζαλίκια 130.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 2. Σωσίδειο Γηροκομείο 230.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 3.2 360.000.000    
       

3.3  ΕΚΣΥΓΧΡΟΝΙΣΜΟΣ ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗΣ     
 1. Κατασκευή του 11ου & 13ου Δημοτικών σχολείων 450.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 2. Κατασκευή του 7ου νηπιαγωγείου 50.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 3. Κατασκευή του 10ου νηπιαγωγείου 50.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 4. Κατασκευή του 11ου νηπιαγωγείου 50.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 5. Κατασκευή του 13ου νηπιαγωγείου 50.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 6. Κατασκευή του 2ου Τεχνικού Λυκείου Βέροιας 650.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 7. Ηχοεικονοθήκη Βέροιας 25.000.000 Νομαρχιακό ΚΚΠΕ  
 8. Δημιουργία θεματικής ηλεκτρονικής αρχιτεκτονικής βιβλιοθήκης 40.000.000 Νομαρχιακό ΚΚΠΕ  
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 3.3 1.365.000.000    
       

3.4  ΕΚΣΥΓΧΡΟΝΙΣΜΟΣ ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΗΣ 
ΔΡΑΣΤΗΡΙΟΤΗΤΑΣ 

    

 1. Αρχαιολογικός περίπατος 650.000.000 Περιφερειακό Δ.Β - 11η ΕΒΑ  



 2. Δρόμοι του τσίπουρου 40.000.000 Νομαριακό Δήμος Βέροιας  
 3. Πρόγραμμα προώθησης παραδοσιακών γεύσεων 50.000.000 Νομαριακό Δήμος Βέροιας  
 4. ΕΡΜΗΣ 150.000.000 Νομαριακό   
 5. Πρόγραμμα ηλεκτρονικής τουριστικής ενημέρωσης 100.000.000 Νομαριακό Δήμος Βέροιας  
 6. Αντιστήριξη Ν.Α. τείχους Βέροιας 220.000.000 Νομαριακό Δ.Β - 11η ΕΒΑ  
 7. Ολόκληρωση Βυζαντινού Μουσείου 650.000.000 Εθνικό 11η ΕΒΑ  
 8. Αποκατάσταση παλαιάς Μητρόπολης Βέροιας 500.000.000 Περιφερειακό 11η ΕΒΑ  
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 3.4 1.210.000.000    
       

3.5  ΥΠΟΔΟΜΕΣ ΓΙΑ ΑΝΤΑΓΩΝΙΣΤΙΚΟΤΗΤΑ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ     
 1. Κατασκευή Τελωνείου Βέροιας 1.000.000.000 Εθνικό Ν.Α. Ημαθίας  
 2. Κατασκευή βιοτεχνικού πάρκου Βέροιας 1.000.000.000 Περιφερειακό Δ.Β.-

Επιμελητήριο 
 

  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 3.5 2.000.000.000    
       

3.7  ΘΕΜΑΤΙΚΟΣ ΤΟΥΡΙΣΜΟΣ     
 1. Κατασκευή Αθλητικού Κέντρου προετοιμασίας ομάδων στο Σέλι 700.000.000 Νομαρχιακό Η υπό 

διμόρφωση 
 

 2. Αποκατάσταση - επανάχρηση των Δίδυμων Λουτρώνων 300.000.000 Νομαριακό Α.Ε.  
 3. Ολοκλήρωση ανοικτού αθλητικού πηρύνα Ράχης 70.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 3.7 1.070.000.000    
       

3.8  ΕΙΔΙΚΕΣ ΜΟΡΦΕΣ ΘΕΜΑΤΙΚΟΥ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ     
 1. Διαμόρφωση δικτύου προβολής, κρατήσεων θέσων και σταθμών 

ενημέρωσης 
150.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  

  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 3.8 150.000.000    
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 3 7.265.000.000    
       

4  ΑΓΡΟΤΙΚΗ ΑΝΑΠΤΥΞΗ     
4.1  ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗ ΥΔΑΤΙΝΩΝ ΠΟΡΩΝ - ΕΓΓΕΙΟΒΕΛΤΙΩΤΙΚΑ     

 1. Βελτίωση - ανάπτυξη αρδευτικού δικτύου Γεωργιανών, Ράχης, 
Τριποτάμου, Ασωμάτων 

100.000.000 Νομαρχιακό   

  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 4.1 100.000.000    
       

4.2  ΥΠΟΔΟΜΕΣ ΓΙΑ ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΠΟΙΟΤΗΤΑΣ ΣΤΗΝ ΦΥΤΙΚΗ & ΖΩΙΚΗ 
ΠΑΡΑΓΩΓΗ 

    

 1. Έργα υποδομής αξιοποίησης βοσκοτόπων 400.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 2. Αγροτική οδοποιία 400.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 4.2 800.000.000    
       

4.3  ΕΚΣΥΓΧΡΟΝΙΣΜΟΣ & ΔΙΑΦΟΡΟΠΟΙΗΣΗ ΦΥΤΙΚΗΣ & ΖΩΙΚΗΣ 
ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ 

    

 1. Πιλοτικό πρόγραμμα ανάπτυξης ορεινής οικολογικής κτηνοτροφίας 400.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  
 2. Πιλοτικό πρόγραμμα ανάπτυξης ορεινής οικολογικής γεωργίας 300.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 4.3 700.000.000    
       

4.4  ΔΑΣΟΚΟΜΙΑ     
 1. Ανάπτυξη και διαχείρηση δάσους Παπάγου 100.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  
 2. Εκτέλεση έργων πυροπροστασίας στον δασικό όγκο Βερμίου & 

δάσους Χαράδρας 
500.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  

  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 4.4 600.000.000    
       

4.5  ΥΠΟΔΟΜΕΣ ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΕΣ ΔΡΑΣΤΗΡΙΟΤΗΤΕΣ ΣΤΟΝ 
ΑΓΡΟΤΙΚΟ ΧΩΡΟ 

    

 1. Μελέτες επέκτασης οικισμών 40.000.000 Νομαρχιακό   
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 4.5 40.000.000    
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 4 2.240.000.000    
       

5  ΜΕΙΩΣΗ ΤΗΣ ΑΝΕΡΓΙΑΣ ΚΑΙ ΠΑΡΟΧΗ ΙΣΩΝ 
ΕΥΚΑΙΡΙΩΝ 

    

5.2  ΕΝΕΡΓΕΙΕΣ ΥΠΕΡ ΑΝΕΡΓΩΝ     
 1. Πρόγραμμα εκπαίδευσης συντήρησης εικόνων-τοιχογραφιών-

ψηφιδωτών 
100.000.000 Νομαρχιακό   

 2.      
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 5.2 100.000.000    



       

6  ΑΝΑΠΤΥΞΗ ΟΡΕΙΝΟΥ ΟΓΚΟΥ     

6.1  ΑΝΑΠΤΥΞΗ ΣΥΜΠΛΗΡΩΜΑΤΙΚΩΝ ΔΡΑΣΕΩΝ     
 1. Ανακαίνιση δημοτικής ξενοδοχειακής μονάδας στο Σέλι 250.000.000 Νομαρχιακό   
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 6.1 250.000.000    
       

6.2  ΟΛΟΚΛΗΡΩΜΕΝΕΣ ΔΡΑΣΕΙΣ ΤΟΥ ΟΡΕΙΝΟΥ ΧΩΡΟΥ     
 1. Βελτίωση οδοποιίας Βρωμοπηγάδου - Ξηρολιβάδου 150.000.000 Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 2. Ανάπτυξη του Ευρωπαϊκού μονοπατιού Ε4 και αξιοποίηση δάσους 

Ξηρολιβάδου 
500.000.000 Νομαρχιακό Δήμος Βέροιας  

  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 6.2 650.000.000    
       

6.3  ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΠΡΟΣΒΑΣΗΣ ΣΤΑ ΟΡΕΙΝΑ ΚΕΝΤΡΑ     
 1. Μελέτη - κατασκευή οδού σύνδεσης Χ.Κ. Σελίου με 3-5 Πηγάδια  Νομαρχιακό Ν.Α. Ημαθίας  
 2. Βελτίωση - ασφαλτόστρωση οδού Κουστοχωρίου - Σελίου  Νομαρχιακό   
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 6.3 0    
  ΣΥΝΟΛΟ ΜΕΤΡΟΥ 6 900.000.000    
       
       

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    595/ 1999 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ ΠΛΕΙΟΨΗΦΩΝ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
ΔΗΜΟΤΙΚΟΣ  ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ I.  Kουρουζίδης Χ. Σκουμπόπουλος 

 Δ.  Ταχματζίδης Χ. Γεωργιάδης 
 Μ. Γαβρίδης Β.  Γιαννουλάκης 

ΜΕΝΕΛΑΟΣ  ΠΟΤΟΥΡΙΔΗΣ Κ.  Πουλασουχίδης Σ. Παναγιωτίδης 
 Α. Δελαβερίδης Ι.  Ακριβόπουλος 
 Δ.  Πέτκος Μ.  Τσαμήτρου - Καραχατζή 
 Ε. Λελεκάκης Ε. Κουκουρδής 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Γκαβαϊσές Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Κ. Βαφείδης   
 Γ. Ουρσουζίδης   

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Μ. Σουμελίδης   
     
     
 ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΣ  
 Χ. ΜΟΥΤΣΙΟΠΟΥΛΟΣ  

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  13-1-2000 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 


